
Ορθογραφία των καταλήξεων           
  -είτε/-είται και -ήστε/-είστε 

των ρημάτων

Γ.Φ.



-είτε: 
Η κατάληξη αυτή συναντάται:

•  στο β΄ πληθυντικό πρόσωπο του ενεστώτα     
της ενεργητικής φωνής  στην οριστική, την 
υποτακτική και την προστακτική. 

• στο β΄ πληθυντικό πρόσωπο  του παθητικού 
αορίστου στην υποτακτική και την προστακτική.

                  Οριστική      Υποτακτική               Προστακτική

Πχ: εσείς θεωρείτε /να θεωρείτε       / θεωρείτε

       εσείς                   / να θεωρηθείτε / θεωρηθείτε



-είται:

Η κατάληξη αυτή συναντάται:
• Στο γ΄ ενικό πρόσωπο του ενεστώτα της 

παθητικής φωνής στην οριστική και την 
υποτακτική.

                   Οριστική         Υποτακτική

Πχ: αυτός στερείται / να στερείται



Παραδείγματα 

• Επομένως:
    ποιοι; Εσείς   -είτε
    ποιος; Αυτός-ή-ό   -είται

Πχ:  Συγκεντρωθείτε στο μάθημα.
           Μην προκαλείτε την τύχη σας.
Αλλά: Ο πόνος προκαλείται από το σπάσιμο.
           Το παιδί στερείται τροφής και στοργής. 



-ήστε:

Η κατάληξη αυτή συναντάται:
• Στο β΄ πληθυντικό πρόσωπο του αορίστου 

της ενεργητικής φωνής στην προστακτική 
των ρημάτων β΄ συζυγίας.

Πχ:  ανησυχώ  ανησυχήστε

        τακτοποιώ  τακτοποιήστε



-είστε:

Η κατάληξη αυτή συναντάται:
• Στο β΄ πληθυντικό πρόσωπο του ενεστώτα 

της παθητικής φωνής στην οριστική και την 
υποτακτική των ρημάτων β΄ συζυγίας που 
λήγουν σε  -ούμαι.

                        Οριστική           Υποτακτική

πχ: εσείς μιμείστε / να μιμείστε



ΠΡΟΣΟΧΗ

              β΄ πληθ. πρόσωπο ενεστώτα οριστικής παθ. φωνής

• Εσείς ικανοποιείστε με την αύξηση που μας 
δίνουν;

      β΄ πληθ. πρόσωπο αορίστου προστακτικής εν. φωνής

• «Ικανοποιήστε τα αιτήματά μας για 
αυξήσεις» φώναζαν οι απεργοί.

Γιάννης Φερεντίνος
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